

全民健康保險提供外籍漁工醫療保障

歡迎您應聘來臺灣受僱從事漁撈工作，為了保障您在臺灣工作期間的健康權，使您能安心工作，依我國健保法規定，聘請您來臺工作的漁船主應主動為您辦理健保投保及申請健保卡。

依現行健保法規定您每個月應負擔全額保險費的30%，其餘60%由漁船主負擔，另外10%由我國政府補助。

當您取得健保卡後，如發生疾病或傷害時，可獲得健保適切醫療照護。如果於海上作業發生緊急傷病時，亦可緊急於臨近國家醫療院所先行自墊醫療費用治療，您出院後6個月內（如為出海作業之船員，得自出海作業返國之日起6個月內）可向健保署申請醫療費用核退。

健保署關心您，為了您健保權益，請提醒漁船主為您辦理健保投保。



全民有健保 看病沒煩惱

諮詢專線：0800-030-598

網址：<http://www.nhi.gov.tw>

National Health Insurance Provides Foreign Fishermen with Health Protection

Welcome you engaging in Taiwan's fishing industry. In order to protect your right to health care during your employment in Taiwan, and to ensure your comfort at work, your employer as the fishing boat owner is required to enroll you in the National Health Insurance program and apply for your Health Insurance card according to Taiwan's National Health Insurance Act.

Under the current National Health Insurance Act, you are required to share 30% of the monthly insurance premium, your employer to pay for 60% of it and the government subsidizes the remaining 10%.

To obtain adequate medical care from the Health Insurance program, the Health Insurance card you received must be presented every time you visit a clinic or hospital. In case you travel abroad, you can also receive treatment and then claim those medical expenses to the Administration of National Health Insurance for reimbursement within six months after you are discharged from the medical institution. (Seafaring fishing crew shall apply for reimbursement within six months from the date they come back from the sea.)

Again, please make sure that the fishing boat owner has enrolled you in the National Health Insurance program for your right to Health Insurance benefit. The Administration of National Health Insurance is there for you.



全民有健保 看病沒煩惱
諮詢專線：0800-030-598
網址：<http://www.nhi.gov.tw>